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2. února  -  Hromnice 
Toho	dne	 se	v	kostele	 světily	před	mší	 svíce,	kterým	se	 také	 říkalo	
hromničky.	Pobožní	lidé	takto	vysvěcené	„hromničky“	zapalovali	při	
bouřích,	modlíce	se	přitom	k	Bohu	za	odvrácení	možné	pohromy.	Také	
bývalo	zvykem	dávat	hromničku	do	rukou	umírajícímu	člověku.	Světlo	
hromničky	mělo	jeho	dušičce	svítit	na	cestu	do	nebe.
Na	Chodsku	věřili,	že	kdo	by	na	Hromnice	tancoval,	ten	by	zemřel	
bez	světla.
Na	 Chrudimsku	 zas	 obcházel	 hospodář	 s	 posvěcenou	 hromničkou	
třikrát	za	sebou	úly	a	přitom	se	modlil,	což	mu	mělo	zajistit	zdravé	
včely	a	hojnost	medu.
V	den	Hromnic	se	nesmělo	šít	ani	nic	přišívat.	Mělo	se	zato,	že	jehla	
přitahuje	„boží	posly“	blesky.

Masopust 
Masopust	(na	Moravě	fašank	nebo	fašinek)	byla	doba	od	Tří	králů	do	
Popeleční	středy.	Nejznámější	a	zároveň	nejveselejší	jsou	poslední	dny	
masopustu,	spojené	s	radovánkami	a	hodováním.
Masopustní	tradice,	spojená	s	průvody	maskovaných	lidí	byla	jakýmsi	
klínem	mezi	Vánocemi	a	Velikonocemi.
O	masopustních	radovánkách	se	u	nás	dochovaly	písemné	zprávy	již	
ze	13.	století.	Naši	dávní	předkové	si	na	bujaré	masopustní	veselí	velmi	
potrpěli,	což	bývalo	mnohdy	církvi	trnem	v	oku.	Tehdy	ovšem	býval	
masopust	poněkud	hlučnější	a	rozpustilejší	než	dnes.	Každý	se	snažil	
si	užít	masopustních	kratochvílí	 jak	nejlépe	uměl.	Veselil	se	bohatý	
i	 chudý,	pán	 i	 slouha,	mistr	 i	 tovaryš.	Každý	 jedl	masopustní	 šišky		
a	koblížky,	vesele	popíjel,	 zpíval	 a	 tančil	při	hudbě	pištců	a	hudců.	
Vždyť	i	čeští	králové	v	tu	dobu	strojili	nákladné	masopustní	kvasy,	na	
kterých	hodovali	se	všemi	pozvanými.

Tradice a zvyky v únoru

Dodržujte termín uzávěrky podkladů  
do našeho Novovčelnického zpravodaje, 
to je do 18. dne v předcházejícím měsíci.

Po uzávěrce nebude žádný příspěvek 
publikován.
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Tučný čtvrtek
O	tučném	čtvrtku	bývala	k	obědu	vepřová	pečeně	
se	 zelím	 a	 knedlíky.	 Také	 se	 nemělo	 hledět	 na	
nějaký	ten	džbán	piva.	Na	tučný	čtvrtek	si	každý	
měl	dopřát	tolik	piva	a	mastného	jídla,	co	snesl.
Pátek	a	sobota	utekla	jako	sen	a	už	tady	byla	tak	
dlouho	očekávaná	masopustní	neděle.

Masopustní neděle
Masopustní	neděli	se	také	říkalo	neděle	taneční.	
Hned	 po	 obědě	 vyhrávali	 hudebníci	 na	 návsi	
a	zvali	tak	k	muzice	do	hospody.	Hned	jak	dohráli,	
tak	se	začaly	otevírat	vrata	statků	a	dveře	chalup	
a	muži	i	ženy	mířili	k	hospodě,	kde	už	na	ně	čekali	
muzikanti	se	svými	nástroji.	Pivo	teklo	proudem,	
z		bot	tanečních	párů	se	jen	kouřilo	a	veselého	kři-

Odpady v roce 2007
Město	 Nová	 Včelnice	 má	 od	 letošního	 ledna	
k	dispozici	 další	 kontejnery	 na	 tříděný	 odpad.	
Jejich	 pronájem	 byl	 zajištěn	 	 dle	 současných	
finančních	 možností	 obce	 od	 firmy	 TESCO	
Jindřichův	Hradec.	V	lokalitě	nových	rodinných	
domků	za	Kozlovkou	vzniklo	nové	sběrné	hnízdo	
–	kontejnery	na		PETlahve	a	sklo	a	na	parkovišti	u	
tělocvičny	byly	umístěny	3	kontejnery	-	od		každé	
komodity	l	kontejner	–	papír,	PET,	sklo,	hlavně	
pro	potřeby	základní	školy	a	jídelny,	ale	i	dalších	
obyvatel	 žijících	 v	 této	 lokalitě.	 Stávající	 sběr-
ná	 hnízda	 byla	 posílena	 modrými	 kontejnery	
na		papír,	a	to	v	místě	sídliště	Na	Hliněnce	u		pošty,	
u	domů	č.p.462	a	463,	v	Riegrově	ulici	a	na	sídlišti	
Čs.	 armády.	 Připomínám	 občanům,	 že	 i	 tento	
tříděný	 odpad	 je	 možné	 ukládat	 do	 sběrného	
dvora	v	Čechově	ulici	a	nejenom	do	kontejnerů	
rozmístěných	po	obci.
Stanovení výše místního poplatku za odpad 
pro rok 2007
Výše	poplatku	se	každoročně	vypočítává	z	před-

ku	neubývalo	ani	v	časných	ranních	hodinách.

Masopustní pondělí
Druhý	den,	na	masopustní	pondělí,	se	pokračovalo	
v	 tanci.	To	byl	 tzv.	„mužovský	bál“.	Na	 takovou	
zábavu	neměla	svobodná	chasa	přístup	a	musela	se	
spokojit	s	přihlížením.	V	kole	bylo	vidět	jen	samé	
ženáče	a	vdané.	Hudebníci	pilně	vyhrávali,	protože	
furiantští	sedláci	na	nějakou	tu	zlatku	nehleděli.

Masopustní úterý
Masopustní	 úterek	 býval	 svátečním	 dnem.	 Byl	
to	 také	 tolik	 očekávaný	 den	 maškar,	 jichž	 bylo	
všude	 plno.	 V	 průvodu	 maškar	 bývaly	 figury	
nejrůznějšího	druhu.	Čím	byla	maska	pitvornější,	
tím	 budila	 větší	 pozornost.	 Zúčastňovaly	 se	 ho	
různé	masky	a	ať	už	šlo	o	četníky,	žebráky,	cikány	
nebo	jiné	maškary,	hlavní	postavou	byl	většinou	
šašek.	Jeho	oděv	byl	zdobený	barevnými	papírky,	
na	hlavě	měl	špičatou	šaškovskou	čepici	a	v	ruce	
nesl	bič	na	odhánění	nemaskovaných.
Jinak	 tomu	bylo	v	Hroznětíně,	kde	byl	ústřední	
postavou	průvodu	medvědář	s	medvědem.
U	každého	stavení	hudba	zahrála	dva	až	tři	kousky.	
Maškary	 byly	 většinou	 odměňovány	 koblihami,	
vejci,	uzeným	masem,	ale	i	obilím	a	penězi.
Masopust	byl	zakončen	tradičním	„pochováním	
basy“,	které	symbolizovalo	na	40	dní	konec	taneč-
ních	a	hudebních	veselic.

minulého	roku,	neboť	v	době	výpočtu	není	ještě	
známa	skutečnost	loňského	roku.	V	roce	2005	bylo	
uloženo	na	skládku	TESCO	J.Hradec	549t	odpadu	
ve	výši	1.053.198	Kč.	Za	likvidaci	velkoobjemových	
kontejnerů	firmy	ETKO	město	zaplatilo	172.773,-	Kč.	
Celkem	1.225.971,-	Kč.	Skutečné	náklady	na	1	osobu	
činily	(	rozúčtováno	na	počet	osob	tj.	 	2422	trvale	
žijích	obyvatel	+	 	54	rekreačních	objektů	tj.celkem	
2476	poplatníků)	celkem			495,-	Kč.	V	této	výši	ovšem	
není	započtena	režie	 firmy	ETKO	na	zabezpečení	
obsluhy	sběrného	dvora	ani	likvidace	nebezpečného	
odpadu	firmou	Čech	Dačice.		Tato	částka	celkem	činí	
1.579.332,-	Kč,	z	čehož	vyplývá,	že	město	v		roce	2005	
dotovalo	1	občana	částkou	138,-Kč/rok	(l.579.332,-Kč	
děleno	2476	osob		=	637,85	Kč).	
Připomínám	občanům	povinnost		prodejců	danou	
zákonem	č.185/2001	Sb.	o	odpadech	o	zpětném	
odběru	 výrobků,	 to	 znamená,	 že	 při	 nákupu	
nového	 elektrozařízení	 domácností	 (ledničky,	
televizory,	 počítače,	 monitory,	 radia	 apod.)	 má	
prodejce	povinnost	starý	výrobek	ve	stejném	počtu	
kusů	bezplatně	odebrat.

JaroslavaMíchalová,
odborvýstavbyaživotníhoprostředí

Masopust	držíme,
nic	se	nevadíme	
pospolu.
Proč	bychom	se	hádali,
když	jsme	se	tak	shledali
poznovu!
V	dobrém	jsme	se	sešli,
rádi	jsme	se	našli
pospolu.
Dříve	než	se	rozejdeme,
ještě	k	sobě	připijeme
poznovu!
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Chtěla	bych	ve	zkratce	sdělit	občanům	něco	málo	
k	 novému	 stavebnímu	 zákonu	 č.	 183/2006	 Sb.,	
o	územním	plánování	a	stavebním	řádu	(staveb-
ní	 zákon),	 který	 nabyl	 účinnosti	 1.	 ledna	 2007.	
Z	 	médií	 se	 občané	 dozvídají	 často	 zkreslené	
informace,	např.,	že	stavebníci	nebudou	potřebo-
vat	žádné	povolení	na	stavbu	rodinného	domu,	
nebo	že	nebudou	potřebovat	žádnou	projektovou	
dokumentaci	 apod.	 Skutečnost	 je	 však	 mnohdy	
úplně	jiná.	Každá	stavba	se	musí	vždy	posoudit	
individuálně.	Může	se	klidně	stát,	že	například	ke	
stavbě	garáže	někomu	postačí	územní	souhlas	(což	
je	nová	forma	územního	řízení),	ale	někde	se	bude	
muset	vydat	klasické	územní	rozhodnutí.
Velký	důraz	bude	kladen	na	zájmy	území,	tzn.,	že	
prvotní	a	hodně	důležité	bude	v	novém	stavebním	
zákoně	rozhodnutí	o	umístění	 stavby.	O	územní	
rozhodnutí	případně	územní	souhlas	bude	muset	
stavebník	požádat	 téměř	vždy.	 (Územní	 souhlas	
bude	nutný	např.	i	u	oplocení.)	U	některých	staveb	
postačí	vydání	územního	rozhodnutí	či	souhlasu,	
v	mnoha	případech	však	následuje	ohlášení	nebo	
klasické	stavební	řízení.	Územní	i	stavební	řízení	
se	může	v	určitých	případech	 sloučit	 jako	 tomu	
bylo	doposud.
Problémy	mohou	nastat	u	obcí,	které	nemají	zpra-
covaný	územní	plán.	Tam	bude	povolování	staveb	
hodně	omezeno.	Bude	se	u	nich	posuzovat	zasta-
věná	část	obce	vymezená	k	1.9.1966	(intravilán),	
v	této	části	se	bude	stavět	bez	problémů,	ale	mimo	
zastavěnou	část	se	povolí	jen	stavby	vyjmenované	
zákonem	(např.stavby	pro	zemědělství,	lesnictví,	
pro	veřejnou	dopravní	a	technickou	infrastruktu-
ru).	Rozhodně	se	nebudou	moci	povolovat	mimo	
zastavěné	území	rodinné	domy.
Po	dokončení	stavby	nebude	stavební	úřad	vydávat	
kolaudační	rozhodnutí	(stavba	nebude	kolaudová-
na	klasicky	jako	nyní),	ale	pracovníci	stavebního	
úřadu	budou	provádět	po	dobu	výstavby	kontrolní	
prohlídky	stavby,	z	nichž	se	vždy	učiní	zápis	do	
stavebního	 deníku	 (plán	 kontrolních	 prohlídek	
stavby	by	měl	být	součástí	podané	žádosti).	Sta-
vební	deník	bude	muset	mít	stavebník	k	dispozici.	
Doposud	byla	zkušenost	taková,	že	stavební	deník	
byl	 na	 stavbách	 veden	 jen	 zřídka.	 Dokončenou	
stavbu	pak	lze	užívat	na	základě	oznámení	staveb-
nímu	úřadu	nebo	kolaudačního	souhlasu	(obdoba	
kolaudačního	rozhodnutí)		s	tím,	že	stavebník	je	
povinen	oznámit	stavebnímu	úřadu	záměr	započít	
s	užíváním	stavby	nejméně	30	dnů	předem.	
Veškeré	stavby,	které	byly	povoleny	před	účinností	

Nový stavební zákon
nového	stavebního	zákona	
však	 budou	 kolaudovány	
jako	doposud.	To	znamená,	
že	stavebníci,	kteří	mají	vydané	jakékoliv	stavební	
povolení	před	1.	1.	2007,	jsou	povinni	po	dokon-
čení	stavby	požádat	o	kolaudaci.
Co	je	asi	příjemné,	že	stavebník	již	nebude	muset	
předkládat	stavebnímu	úřadu	doklad	o	vlastnictví	-	
výpis	z	katastru	nemovitostí,	tento	údaj	má	stavební	
úřad	k	dispozici	pomocí	dálkového	přístupu.
Většina	žádostí	musí	být	podávána	na	povinných	
formulářích,	které	jsou	v	rámci	republiky	stejné.	
Připravujeme	jejich	zveřejnění	i	na	internetových	
stránkách	 města,	 jinak	 jsou	 k	 dispozici	 v	 elek-
tronické	 podobě	 na	 stránkách	 Ministerstva	 pro	
místní	rozvoj.
Novinkou	jsou	autorizovaní	inspektoři,	jmenovaní	
Ministerstvem	pro	místní	rozvoj	ČR.	Pokud	uzavře	
stavebník	s	autorizovaným	inspektorem	smlouvu	
o	 provedení	 kontroly	 projektové	 dokumentace	
pro	stavbu,	kterou	hodlá	provést,	může	pak	tako-
vou	 stavbu	 pouze	 oznámit	 stavebnímu	 úřadu,	
na	základě	certifikátu	vydaného	autorizovaným	
inspektorem.	Úsměvné	je,	že	v	současné	době	žádný	
autorizovaný	inspektor	jmenovaný	není.
Změny	jsou	i	v	ohlášení	staveb	a	stavebních	úprav	
nemovitostí.	 V	 některých	 případech	 se	 nebude	
muset	 ohlašovat	 vůbec,	 v	 některých	 případech	
nahradí	ohlášení	stavební	povolení.
Ohlášení	už		nemohou	stavebníci	podávat	u		pří-
slušných	obecních	úřadů	(Jarošov	nad	N.,	Okrouhlá	
Radouň,	Horní	Radouň).	Takzvané	stavební	komise	
jsou	tímto	zákonem	definitivně	zrušeny	a	kompe-
tence	přecházejí	na	stavební	úřad.	
Je	 to	 informace	 o	 novém	 stavebním	 zákoně	
opravdu	pouze	ve	zkratce,	chtěla	jsem	jen	nastínit	
to	podstatné.	
Co	říci	na	závěr?	Něco	bude	zjednodušené,	něco	
složitější.	Chce	to	hlavně	trpělivost	v	počátcích	ze	
strany	stavebníků	i	úředníků.	Všichni	si	musíme	
po	takové	době	zvyknout	na	nové	věci,	vyplývající	
z	nového	stavebního	zákona,	vždyť	na	ten	starý	
jsme	byli	zvyklí	30	let.	

PavlínaNebeská,stavebníúřadNováVčelnice

Český svaz žen 
pořádá maškarní karneval

3. února od 13.30 hodin
ve školní jídelně
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Zastupitelstvo města  schválilo: 
-	Přebytkový	rozpočet	na	rok	2007	ve	výši	:
	 příjmy		..................... 20	871,6	tis.	Kč
	 výdaje		..................... 19	106,2	tis.	Kč
	 přebytek	..... 1	765,4	tis.	Kč	(splátky
			dlouhodobých	přijatých	půjček	a	úvěru)

-	Rozpočtovou	změnu	č.	7	dle	přílohy	
-	Předložený	návrh	za	známky	za	odvoz	a	likvidaci	
odpadu	 pro	 rok	 2007	 pro	 právnické	 a	 fyzické	
podnikající	osoby	následovně:
Nádoby	od	660	l	/rok	–	týdenní	svoz	 19	000,-	Kč
Nádoby	do	240	l/rok	–	týdenní	svoz	 2	200,-	Kč
Nádoby	do	240l/rok	–	čtrnáctidenní	svoz	1	500,-	Kč
Plastové	pytle	TESCO	 60,-	Kč	
Plastové	pytle	TESCO	–	pro	fyzické	osoby
se	zaplaceným	místním	poplatkem	 15,-	Kč
-	 Výkup	 pozemků	 v	 kat.	 území	 Nová	 Včelnice	
část	PK	parcely	číslo	223/47	o	výměře	cca	250	m²,	
určené	pro	výstavbu	rodinných	domů	v	lokalitě	
Za	Kozlovkou,	za	cenu	120,-	Kč/m²
	 -	 Paní	 Věru	 Davidovou	 určeným	 zastupitelem	
pro	pořizování	a	změny	územního	plánu	města	
Nová	Včelnice	v	souladu	se	zák.č.	183/2006	Sb.,	
§47,	odst.(1)	stavební	zákon

Zastupitelstvo města  souhlasí: 
S	uzavřením	smlouvy	o	podnájmu	mezi	společ-
ností	 ETKO,	 s	 r.o.	 Nová	 Včelnice	 a	 společností		
Acro	Consulting	s	r.o.	Litvínov	o		pronájem	části		
st.	parcely	č.	940/1	zastavěná	plocha	a	nádvoří	o	

Informace z jednání zastupitelstva města
výměře	cca	56	m²		a	parc.	č.	1754/2,	manipulační	
plocha	o	výměře	cca	100	m²	za	účelem	 	zřízení	
a		provozu	sběrných	surovin

Zastupitelstvo města  nesouhlasí:
S	 návrhem	 kalkulace	 společnosti	 Vodovody	
a		kanalizace	Jižní	Čechy,	a.s.,	se	sídlem	v	Českých	
Budějovicích		pro	stanovení	nájemného	pro	rok	
2007	a	ceny	vodného	a	stočného	pro	rok	2007

Zastupitelstvo města bere na vědomí:
-	Prodloužení	nájemní	smlouvy	na	obecní	byt	č.		2	
v	 Nové	 Včelnici,	 Zahradní	 121,	 o	 velikosti	 1+2	
s		paní	Ivetou	Billou,	od	1.1.2007	do	31.12.2007
-	 Prodloužení	 nájemní	 smlouvy	 na	 obecní	 byt	
č.	 2	 v	 Nové	 Včelnici,	 Zahradní	 121,	 o	 velikosti	
1+2	 s	 panem	 Jaroslavem	 Ferkem,	 od	 1.1.2007	
do		31.12.2007
-	Prodloužení	nájemní	smlouvy	na	obecní	byt	č.	2	
v	domě	čp.	31,	Masarykovo	náměstí,	Nová	Včel-
nice,	o	velikosti	1+1	s	manželi	Marií	a	Františkem	
Richtrovými,	od	1.	1.	2007	do	31.	12.	2007
-	Zřízení	Krizového	štábu	města	jako	odborného	
orgánu	ve	složení:
Jaroslav	Hřebík	–	vedoucí	krizového	štábu
Ing.	Pavel	Šíma	–	zástupce	vedoucího	krizového	
štábu
Jaroslava	Míchalová	–	člen	krizového	štábu	a		urče-
ný	krizový	manažer	úřadu
Pavel	Poslušný		–	člen	krizového	štábu
Oldřich	Péza		–	člen	krizového	štábu
-	 Rozvojová	 komise	 –	 Švarc	 Ladislav,	 Eva	 Pro-
cházková,	členové
-	Komise	pro	mládež	a	tělovýchovu	–	Mgr.	Jelí-
nek	Josef,	Mgr.	Hrbek	Jaromír,	Němec	Lubomír,	
Holoubek	David,	členové

Informace	 z	 3.	 ustavujícího	
zasedání	Zastupitelstva	města	
Nová	Včelnice,	konaného	dne	
20.	prosince	2006

Nová Včelnice
Počet	obyvatel	–	celkem:	2	393
	 									-	z	toho	muži	1167	a	ženy	1226
Počet	přihlášených:	39,	z	toho	muži	18,		ženy	21
Počet	odhlášených:	50,	z	toho	muži	28,	ženy	22
Počet	narozených	dětí:	19,		z	toho	chlapců	13,	děvčat	6
Počet	zemřelých:	18,	z	toho	muži	9,	ženy	9
Pobyt	v	rámci	Nové	Včelnice	změnilo	57	občanů
Počet	uzavřených	sňatků	novovčelnických	občanů	15
Počet	rozvedených	manželství	8
JanaŠtěpánová
evidenceobyvatel

Statistika v evidenci obyvatel k 31.12.2006
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Dne29.prosince2007oslavilizlatousvatbu–50letspolečnéhomanželskéhoživotamanželéMarie
aFrantišekHoudkovizNovéVčelnice.Přejemejimmnohospokojenostiazdravíspřánímvšehodobrého
vdalšíchletechspolečnéhoživota.ZaKPOZHanaŠkvorová(SnímkyPetrČernoch)

Děkujeme	 všem,	
kteř í 	 nám	 přiš l i	
poblahopřát	 u	 pří-
ležitosti	 naší	 zlaté	
svatby.	 	 Děkujeme	
též	zástupcům	Měst-
ského	 úřadu	 Nová	
Včelnice	 za	 pěkný	
svatební	 obřad	 naší	
zlaté	svatby	a	za	dár-
ky,	 které	 nám	 byli	
předány.	

Manželé
MarieaFrantišek

Houdkovi

Zlatá svatba
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Ani my jsme vloni nelenili
Olina	Kršků	krásným	časem	19.44.
O	prázdninách	jsme	měli	nejvíce	výjezdů.	Něko-
likrát	 jsme	 likvidovali	 vosí	 hnízda,	 včelí	 roje	
a	 	 sršně.	 Potom	 jsme	 také	 odklízeli	 popadané	
stromy	na	sídlišti	ČSA,	na	silnici	mezi	Novou	Včel-
nicí	a	Jarošovem	nad	Nežárkou	a	také	pořádnou	
dubovou	větev	spadlou	do	Panské	cesty.	8.	7.		se	
rozhoukala	 večer	 siréna	 a	 my	 jsme	 byli	 Hasič-
ským	záchranným	sborem	v	Jindřichově	Hradci	
voláni	na	pomoc	při	hašení	požáru	ve	Zverimexu	
pana	Nováka.	Nejdříve	si	všichni	mysleli,	že	hoří	
budova	spořitelny.
Každoroční	posezení	hasičů	s	rodinnými	přísluš-
níky	 na	 zahradě	 u	 táboráků	 při	 grilování	 kuřat	
příliš	nevyšlo,	déšť	nás	vyhnal	do	klubovny.	Kuře	
prý	chutná	nejlépe	na	čerstvém	vzduchu,	ale	i		v	
klubovně	 mělo	 vynikající	 chuť.	 Celý	 společný	
večer	završily	písničky.
A	byl	konec	prázdnin.	Děti	spolu	s	rodiči	vyšly	
do	 našeho	 pohádkového	 lesa.	 Konečně	 se	 nám	
vydařilo	počasí	a	žádná	z	rekvizit	se	nerozpusti-
la.	Z	pohádky	jsme	přeletěli	rovnou	mezi	draky.	
Nejdříve	to	vypadalo,	že	neodletí	vůbec	nikdo,	ale	
10	minut	před	zahájením	dračího	sletu	se	zvedl	
lehký	vánek.	Kdo	přišel	pozdě,	už	nevzletěl,	musel	
chytit	první	vítr.	Přesto	se	ve	vzduchu	prohánělo	
asi	50	draků.
Po	celý	rok	se	také	věnujeme	údržbě	a	opravám	
naší	techniky,	kde	mnozí	členové	odpracují	nemá-
lo	brigádnických	hodin.
Svojí	 roční	 činnost	 jsme	 zhodnotili	 na	 výroční	
schůzi,	kde	se	sešlo	nejvíce	členů	za	celý	rok.	
Do	nového	roku	2007	přejeme	všem	spoluobča-
nům	hodně	zdraví	a	velkou	kapičku	štěstíčka.

Sdruženídobrovolnýchhasičů

lařinka	a	většinou	se	to	všem	líbilo.	I	přesto	jsme	
se	domluvili,	že	se	na	letošní	rok	2007	pokusíme	
zajistit	Božejáky.	A	že	se	nám	to	podařilo,	to	jste	
se	 mohli	 přesvědčit	 20.	 ledna	 2007	 na	 našem	
hasičském		plese	sami.
V	průběhu	minulé	zimy	jsme	několikrát	odstra-
ňovali	 nebezpečné	 sněhové	 a	 ledové	 převisy	 ze	
střech	 domů.	 Dlouhá	 zima	 skončila	 „lehkými	
povodněmi“.	 Jezdili	 jsme	čerpat	vodu	ze	 sklepů	
i	studní.	Nejnáročnější	bylo	čerpání	stavební	jámy	
rozestavěné	čističky	odpadních	vod.	Čerpali	jsme	
celý	víkend	a	voda	neustále	prosakovala	zpět.	Do	
toho	nám	i	zapršelo.	I	tak,	ale	mohli	stavaři	opět	
začít	s	pracemi	na	dokončení.
V	květnu	jsme	pořádali	soutěž	„O	pohár	starosty	
města“	v	hasičském	sportu	na	stadiónu	zde	v	Nové	
Včelnici.	 Do	 soutěže	 se	 zapojila	 i	 dvě	 družstva	
z	 našeho	 sboru.	 Družstvo	 žen	 se	 časem	 21.04	
umístilo	 ve	 své	 kategorii	 na	 krásném	 1.	 	místě	
a	 v	 kategorii	 mužů	 se	 naši	 kluci	 ze	 sportovní	
dvojky	umístili	časem	19.46	na	pěkném	6.	místě.	
Začátkem	 června	 jsme	 vyjeli	 na	 okresní	 soutěž	
do	 Jindřichova	 Hradce.	 I	 přestože	 jsme	 moc	
netrénovali,	 družstvo	 žen	 vyhrálo.	 Ani	 kluci	
se		neumístili	špatně,	byli	pátí.	Na	kraj	se	nám	moc	
nechtělo	a	hlavně	jsme	ani	nemohli,	protože	jsme	
měli	 hasičskou	 svatbu.	 V	 letních	 a	 podzimních	
měsících	 jsme	 absolvovali	 ještě	 několik	 soutěží.	
Nejúspěšnější	 byla	 soutěž	 v	 Soběslavi,	 kde	 naše	
ženy	časem	21.02	opět	vyhrály.	Na	této	soutěži	se	
nám	podařilo	ještě	jedno	prvenství.	Vyhlašovala	se	
také	soutěž	o	nejrychlejší	proud	a	tu	vyhrála	naše	

Již	tradičně	jsme	4.	února	2006	
pořádali	 hasičský	 ples.	 Hrála	
nám	 k	 tanci	 i	 poslechu	 Chme-
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„Tak	jsme	zase	o	rok	starší“,	řekli	jsme	si	po	Sil-
vestru.	Ale	jiné	přísloví	říká,	že	každý	je	stár	na	
kolik	se	cítí	a	nám	je	v	průměru	62	let.	Takže	jsme	
vlastně	ještě	„čupr“	babky,	ale	přes	naše	roky	by	
nám	mnohá	mladší	děvčata	mohla	závidět.	Třeba	
za	loňský	rok	jsme	uspořádaly	15	akcí.	Nebudeme	
Vám	tu	vypočítávat	co	všechno	jsme	prováděly,	ale	
o	některých	akcích	se	zmíníme.	

Babské ohlédnutí
ve	spolupráci	s	odíváním	paní	
Knězkové.	Akce	byla	pořádána	
ve	školní	jídelně	pro	všechny,	
kdo	měl	zájem.	Tady	jsme	si	vyzkoušely	práci	
manekýnek.	I	když	jsme	všechny	nebyly	mladé	
a	štíhlé,	hrdě	jsme	si	nesly,	co	k	nám	patřilo.	I	
odezva	u	veřejnosti	byla	kladná.
Dvakrát	jsme	vyrazily	na	opékání	vuřtů,	na	výlet	
na	kolech	a	na	novoroční	pochod.
Abychom	 byly	 informované	 o	 novinkách	 něk-
terých	 firem	 na	 trhu,	 pozvaly	 jsme	 si	 zástupce	
firmy	 DK-Open	 –	 Pekárna	 Jindřichův	 Hradec.	
Pan	 ředitel	 Kabeš	 a	 paní	 Chmelová	 nás	 sezná-
mili	se	sortimentem,	se	službami	pro	zákazníky	
a		dokonce	přivezli	výrobky	na	ochutnání.	Akce	
se	velmi	líbila.
Také	 vánoční	 a	 velikonoční	 aranžování	 jsme	
si	 pěkně	 užily	 a	 rády	 jsme	 se	 něčemu	 naučily.	
Aranžování	nás	učila	paní	Darinka	Prilová.
Ještě	bych	se	ráda	vrátila	k	novoročnímu	pochodu.	
Protože	už	každou	z	nás	někde	bolí,	někde	píchá,	
nedáváme	si	příliš	velkou	zátěž.	Naším	cílem	je	
hospoda	„U	kata“	v	Hadravově	Rosičce.	Tady	si	
odpočineme,	osvěžíme	a	s	písničkou	se	vracíme	
domů.	Tento	pochod	se	už	stává	tradicí.	
To	bylo	několik	slov	o	naší	práci.	Na	závěr	bychom	
chtěly	poděkovat	městskému	úřadu,	škole	a	všem,	
kteří	nás	v	naší	práci	podpořili	a	popřát	 jim	do	
roku	2007	hlavně	hodně	zdraví,	klidu,	spokoje-
nosti	a	dobré	pohody.

ZaČeskýsvazženvNovéVčelniciAlenaKotková

Pro	děti	každoročně	děláme	maškarní	karneval	
s	tombolou	a	mnoha	soutěžemi.	Dále	pořádáme	
„Zadar“	(zadarmo	přineseš,	jiný	zadarmo	odnese),		
a	to	co	zůstane,	putuje	na	charitu.	Jen	nás	mrzí,	že	
ho	využívá	málo	lidí.	Zadar	děláme	2krát	ročně,	
vždy	na	jaře	a	na	podzim.
V	loňském	roce	se	nám	velmi	líbilo	„babské	kou-
lení“	ve	zdejší	kuželně.	Sešlo	se	celkem	8	družstev,	
2	družstva	z	Horní	Radouně,	1	družstvo	z	Kos-
telní	 Radouně,	 1	 družstvo	 z	
pošty,	 1	 družstvo	 hasiček,	 1	
družstvo	ze	školy	a	2	družstva	
naší	 organizace.	 Pochopitel-
ně	 vyhrála	 mladší	 děvčata	 z	
pošty.	 Ale	 také	 družstva	 na	
druhém	místě,	ale	i	na	posled-
ním	 místě	 byla	 odměněna.	
Každé	 družstvo	 jednotlivců	
obdrželo	 diplomy,	 a	 tak	 i	 ta	
poslední	 obdržela	 diplom	
„pro	 hráčku	 s	nejneposluš-
nějšími	 koulemi“.	 Naše	 ženy	
připravily	občerstvení	a	 ještě	
jsme	si	užily	spoustu	legrace.	
Dokonce	nás	při	našem	klání	
pozdravil	i	pan	starosta	Jaro-
slav	Hřebík.	
Další	 takovou	 vydařenou	
akcí	 byla	 módní	 přehlídka	
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Fotoreportáž
z předvánočních dnů na 1.stupni naší školy
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Více	fotografií	pak	můžete	shlédnout	na	webových	stránkách	školy	www.zs.novavcelnice.indos.cz

Dne	22.	prosince	k	nám	přijel	pan	Zaleš	z	Plzně,	
který	u	nás	již	jednou	byl.	Přivezl	s	sebou	známé	
dravce	např.	orla	skalního,	káně	lesní,	sýčka	a		sokolí	
mládě.	Dozvěděli	jsme	se	mnoho	informací	o	jejich	
chovu.	Pořídit	si	dravce	a	starat	se	o	ně		je	velmi	
náročný	koníček,	protože	potřebuje	spoustu	volné-
ho	času.	Vyzkoušeli	jsme	si	i	rukavice,	které	používá	
při	tréninku	a	seznámili	jsme	se	s	mnoha	jinými	
pomůckami.	 Bylo	 to	 pro	 nás	 příjemně	 strávené	
dopoledne.	Pořad	se	nám	velmi	líbil.	

ProcházkováaSvobodová9.A

Setkání se cvičiteli dravců
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Aktivní děti
VdnešnímčíslenašehoNovovčelnickéhozpravodaje
sepředstavíjednamladáslečna,kteránámněcoo
soběřeknejižsama.
Jak by ses čtenářům představila?
Jmenuji	se	Ester	Poláčková.	Je	mi	14	let.

Učím	 se	 hrát	 na	 housle	 v	 Základní	 umělecké	
škole	v	Jindřichově	Hradci,	a	pak	hraji	na	klavír,	
ale	to	jen	tak	pro	sebe.	Na	housle	jsem	začala	hrát	
v	Kamenici	nad	Lipou,	tam	jsem	chodila	7	let.	Pak	
jsem	přestoupila	do	Jindřichova	Hradce.	Z	Kame-
nice	jsem	přešla	kvůli	škole	a	kvůli	dojíždění.
Jak sis zvykla na nové  paní učitelky?
Každá	má	jiný	styl	výuky,	ale	je	to	zajímavé.	Oprav-
du	mě	hodně	naučily.
Zbývá Ti čas ještě na něco jiného?
Ještě	chodím	do	zdravotnického	kroužku	v	Jindři-
chově	Hradci.	Také	se	učím	recitovat.
Kde recituješ?
Recituji	zase	v	Jindřichově	Hradci,	u	paní	profe-
sorky	Radky	Běhalové.	Nyní	za	ní	chodíme	domů,	
protože	je	na	mateřské	dovolené.
Recituješ někde veřejně?
Recituji	hlavně	ve	škole.	Účastnila	jsem	se	školní	
soutěže	 a	 potom	 okresního	 kola	 recitační	 sou-
těže.
Co kamarádky? Máš nějaké?
Tady	 ve	 Včelnici	 jich	 moc	 nemám.	 Hodně	 času	
trávím	v	Jindřichově	Hradci.	Spoustu	kamarádek	
mám	ve	 třídě.	S	 třemi	kamarádkami	si	dopisuji	
a		někdy	i	volám.
Dnes se hodně preferují cizí jazyky. Jak je zvlá-
dáš ty?
Angličtina	mě	moc	nebaví.	Lepší	je	němčina.	Teď	
půjdu	soutěžit	do	okresního	kola	školní	soutěže	
v	německém	jazyce.	Ve	vyšších	ročnících	máme	
možnost	 navštěvovat	 volitelné	 jazyky	 –	 latinu,	
francouzštinu	a	ruštinu	(na	ty	ještě	nechodím).
Co ty a sport?
Ráda	běhám.	Jinak	moc	nesportuji,	nezbývá	na	to	
čas,	ale	ve	škole	máme	dobrého	tělocvikáře,	a	tak	
mě	začíná	tělocvik	docela	bavit.
Co bys na závěr řekla našim čtenářům?
Přeji	 vám,	 abyste	 nalezli	 dobré	 přátele,	 protože	
věrný	přítel	 je	pevná	ochrana	a	kdo	jej	nalezne,	
najde	poklad.
PřejemeEstercehodněúspěchůpři soutěžích,ale
takévosobnímživotě.
DavidováMarie,NebeskáPavlína

Poznámkaredakce:Okresníkoloolympiádyvněm-
činěprostředníškolyaproškolysrozšířenouvýukou
jazykůsekonalo19.ledna2007.Vesvékategorii
žáků8.a9.třídZŠaodpovídajícíchtřídvíceletého
gymnáziaseEsterkaumístnilanakrásnémtřetím
místě.Ester,jentakdál.

Kam chodíš do školy?
Nechodím	na	základní	školu,	ale	chodím	na	osmi-
leté	gymnázium	Vítězslava	Nováka	v	Jindřichově	
Hradci.
Tak to tě škola asi baví?
Baví.
A co nejvíce?
Všechno	je	zajímavé,	když	to	jde.	
Co tě tedy nebaví?
Nebaví	mě,	když	se	musím	moc	učit.	Musíme	se	
učit	hlavně	na	písemky.	Teď	je	toho	zrovna	hod-
ně,	 je	 před	 vysvědčením	 a	 všichni	 musíme	 mít	
uzavřené	známky.
Na jakou školu bys chtěla jít po gymnáziu?
Zatím	vůbec	netuším,	mám	ještě	4	roky	čas.	Budu	
se	teprve	rozmýšlet.
A co tvůj volný čas? Víme, že hraješ na několik 
hudebních nástrojů. Prozradíš nám na jaké?
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Vtomtočíslezpravodaje,představujemedalšíhoze
zastupitelů–jejímpaning.KarelDvořák.
Co vás vedlo k tomu, abyste kandidoval do 
zastupitelstva města?
V	první	řadě	to,	abych	podpořil	kandidátku	„Pro	
naše	město“.	Já	už	jsem	kandidoval	i	v	minulém	
volebním	období.	Tenkrát	mě	překvapilo,	že	jsem	
dostal	od	voličů	docela	dost	hlasů,	i	když	jsem	se	
do	zastupitelstva	nedostal.	Myslím	si,	že	kandi-
dáti,	kteří	se	do	zastupitelstva	dostali,	pracovali	
dobře	a	osobně	je	znám,	tak	jsem	do	toho	šel	s	
nimi	znovu.
Co byste pro město chtěl udělat?

Setkání se zastupiteli
Zmínil jste, že byste chtěl bojovat s ukládáním 
autovraků. Myslíte si, že existuje nějaké reálné 
řešení, jak tomu zabránit?
Je	pravda,	že	to	není	až	tak	jednoduché,	když	mají	
být	dodrženy	všechny	zákonné	podmínky.	Nicmé-
ně	je	třeba	si	zase	na	druhou	stranu	uvědomit,	že	za	
ukládání	autovraků	hrozí	vysoké	pokuty.	Nebudu	
zde	popisovat	celý	postup	jak	takovou	věc	řešit,	ale	
kdyby	se	to	dařilo,	byl	bych	moc	rád.
Vy jste také zapojen v komisi pro pořádek a 
bezpečnost, co je jejím cílem?
Najít	způsob,	jak	bezpečnost	a	pořádek	zajistit	v	
našem	 městě.	 Jedním	 z	 možností	 je	 vybudovat	
ve	městě	kamerový	systém,	který	by	sloužil	jako	
prevence	 proti	 vandalismu,	 krádežím,	 rušení	
nočního	klidu,	ale	třeba	i	pro	hasiče	kdyby	hořelo.	
Systém	by	měl	sloužit	nejen	z	hlediska	porušování	
zákona,	ale	i	z	hlediska	bezpečnosti.	Znamenalo	
by	to	vytipovat	problémová	místa	a	tam	kamery	
umístit.	Měl	jsem	možnost	seznámit	se	s	kamero-
vým	systémem	i	v	jiných	obcích	a	docela	dobře	to	
funguje.	Zatím	sbíráme	informace	a	poznatky,	pak	
se	 uvidí.	 Hlavně	 musíme	 vycházet	 z	 finančních	
možností.
Je na tento systém vyčleněna nějaká částka v 
rozpočtu?
V	letošním	roce	bohužel	ne.	Ale	už	teď	 je	 třeba	
tyto	věci	připravovat,	abychom	nebyli	zaskočeni	
až	ty	finance	budeme	mít.
Také si myslíte, že největším úspěchem pře-
dešlého zastupitelstva je naše nová čistírna 
odpadních vod?
To	beze	 sporu	určitě.	Myslím	si,	 že	vybudování	
nové	čistírny	bylo	velmi	rozumné	i	pro	další	rozvoj	
města.	Vždy	je	lepší	stavět	věci	nové	než	opravovat	
staré.	Samozřejmě	když	je	k	tomu	možnost.
Jste spokojen se současně zvoleným zastupi-
telstvem?
Byl	jsem	velice	překvapen,	že	se	do	zastupitelstva	
dostali	téměř	všichni	mladí	zastupitelé.	Už	i	já	se	
svým	věkem	celkový	průměr	kazím	–	smích.	Navíc	
jsou	to	všichni	až	na	jednoho	nestraníci.	Myslím	
si,	že	lidé	dali	jasně	najevo,	co	si	myslí	o	dnešní	
politice.	Já	osobně	jsem	velice	spokojen.	Zatím	se	
práce	v	novém	zastupitelstvu	vyvíjí	velice	slibně.	
Není	 to	 totiž	 o	 soupeření	 politických	 stran,	 ale	
snažíme	se	společně	věci	řešit.

Děkujemezarozhovor.Davidová,Nebeská

Vycházím	z	toho,	čeho	bych	byl	schopen.	Pracuji	
u	Policie	v	Jindřichově	Hradci,	tak	si	myslím,	že	
bych	mohl	využít	situace	k	lepší	spolupráci	právě	s	
Policií.	Aby	nedocházelo	ve	městě	k	výtržnostem,	
nekradlo	se,	neodstavovaly	se	vraky	aut	a	prostě	
aby	byl	ve	městě	alespoň	trochu	pořádek.
Takže si myslíte, že by ve městě mohl být 
strážník?
Myslím	si,	že	situace	spěje	k	tomu,	aby	ve	Včelnici	
opravdu	 jeden	 strážník	 mohl	 být.	 Kdybychom	
chtěli	 strážníky	 dva,	 už	 by	 se	 k	 tomu	 musely	
využít	smlouvy	s	okolními	obcemi.	Pro	Včelnici	

samotnou	by	 to	byl	asi	přepych.	
Uvidíme,	jak	vše	dopadne.
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„K“ jako kuželky
Dalšímivpořadínašísportovníabe-
cedyjsoukuželky.Otomjaksehrají
právě ve Včelnici jsme si povídaly

sJanemŠeberou.
Jak tedy vlastně fungují kuželkáři v Nové 
Včelnici?
Vznik	 kuželkářského	 oddílu	 je	 spojen	 s	 rokem	
1956.	 Tehdy	 začali	 místní	 kuželkáři	 hostovat	
v		Kamenici	nad	Lipou	a	v	tomto	roce	byla	také	
zahájena	 výstavba	 nové	 dvoudráhové	 kuželny.	
Začínali	hrát	okresní	přebor,	z	něhož	se	postupně	
probojovali	do	krajského	přeboru	 II	 a	následně	
krajského	přeboru	I.	V	něm	družstvo	setrvalo	osm	
let	a	vykazovalo	výsledky	vysoké	úrovně.	Kuželna	
se	 postupem	 času	 stále	 renovovala.	 Například	
v	 roce	 1978	 byl	 na	 původní	 asfaltový	 povrch	
drah	položen	nový	saduritový.	V	roce	1982	bylo	

ruční	stavění	nahrazeno	automatickým	stavěčem	
kuželek.	 Do	 kuželny	 se	 zavedla	 voda	 a	 topení,	
byly	 přistaveny	 šatny,	 změny	 doznala	 i	 střecha	
budovy,	zavedlo	se	etážové,	později	plynové	topení	
a	takhle	bych	mohl	pokračovat	dlouho.	Důležité	
však	bylo,	že	samotná	stavba	a	drtivá	většina	poz-
dějších	úprav	byla	provedena	členy	kuželkářského	
oddílu	v	rámci	brigádnických	akcí	bez	nějakých	
finančních	injekcí.	Bylo	v	tom	obrovské	nadšení	
a	tisícovky	brigádnických	hodin.
V	 současné	 době	 tady	 máme	 dvě	 družstva	 „A“	
a		„B“.	Áčko	hraje	krajský	přebor	II	a	béčko	hraje	
okresní	přebor.
Kdo je takovým největším „šéfem“?
František	 Hána.	 Je	 to	 v	 současné	 době	 i	 jeden	
z	 nejzkušenějších	 hráčů	 našeho	 mužstva.	 Čin-
nost	 jednotlivých	 družstev	 je	 řízena	 vedoucími	

Týmnovovčelnickýchkuželkářů.
Hornířaděstojízleva:DominPavel,HorejšZdeněkml.,HánaFrantišek,ŠeberaJan.
Dolesedízleva:HorejšZdeněkst.,BrusJaromír,KlímaVlad.
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Firma Soning a.s. 
Vás zve

na XI. reprezentační ples, 
který se koná 

v pátek 9. března 2007 
v kulturním domě 
v Horní Radouni. 

K tanci hraje 
taneční orchestr Portál. 
Začátek ve 20.00 hod, 

vstupné 150 Kč. 
Předprodej vstupenek 

od 19. února 2007 
v areálu Soning a.s. 

divize KOVO 
u  paní Miloslavy Didkové.

také	 Jiří	 Hňup	 starší.	 To	 jsou	
opravdu	včelnické	kuželkářské	
legendy.	Poháry	a	diplomy	jimi	
získané	 dodnes	 zdobí	 stěny	
kuželny.
Co plánují kuželkáři do 
budoucna?
Uvažujeme	 o	 další	 modernizaci	 v	 kuželně,	
v		současné	době	jsme	dokončili	přestavbu	auto-
matických	stavěčů	a	instalovali	světelný	displej	
na	součet	hodů	a	poražených	kuželek.	Opět	za	
obrovského	počtu	brigádnických	hodin,	nejvíce	
práce	 odvedli	 Klíma,	 Hána,	 Šebera	 a	 Pivko.	
Těchto	věcí	bychom	nedosáhli,	nebýt	pochopení	
pracovníků	 města	 především	 pana	 tajemníka	
Melouna.Výrazně	 se	 také	 na	 pracích	 podíleli	
stavební	firma	pana	Holoubka	a	především	Best	
Fin	 Plus	 pana	 Laciného,	 chtěl	 bych	 jim	 touto	
cestou	ještě	 jednou	poděkovat!!!	Dalším	naším	
snem	je	instalace	počítačového	programu,	který	
by	nejen	zápas	řídil,	ale	i	provedl	součty	a	vytis-
kl	 zápis	 o	 utkání.	 Tyto	 věci	 jsou	 již	 na	 mnoha	
kuželnách	 samozřejmostí.	 Přestavbu	 vyžadují	
také	 šatny	 a	 především	 hygienické	 vybavení.	
To	jsou	však	věci,	které	již	nevyřeší	jen	eufórie	
několika	 jednotlivců,	 tady	 se	 jedná	 o	 zařízení,	
která	budou	stát	hodně	peněz.	Věříme	však,	že	
to	nějak	zvládneme.
Držímepalceaděkujemezarozhovor

Davidová,Nebeská

družstev.		U	družstva	„A“	jsem	to	já	(Jan	Šebera	
pozn.	redakce)	současně	hospodář	a	organizační	
pracovník	celého	oddílu	v	jedné	osobě.	U	béčka	
je	to	Jana	Hochmuthová.
Kolik máte členů?
Trvale	hrajících	je	nás	asi	20,	ale	registrovaných	
členů	máme	v	oddíle	daleko	více,	nevím	to	teď	
přesně,	ale	odhadem	asi	tak	35.	Mnozí	z	nich	již	
nehrají	ze	zdravotních	důvodů.
Máte mezi kuželkáři i děti?
To	je	pro	nás	nepříjemné.	Dnes	děti	upřednostňují	
hlavně	kontaktní	sporty,	a	pak	také	ti	mladší	ani	
nemohou	 udržet	 kuželkářskou	 kouli.	 Je	 na	 ně	
moc	těžká.	Mohou	s	ní	déle	hrát	až	v	pozdějším	
věku	 a	 to	 se	 zase	 rozprchnou	 do	 jiných	 škol	
mimo	Včelnici	a	cestování	po	závodech	už	by	byl	
pro	ně	problém	i	ve	vztahu	ke	škole.	Zato	máme	
v	družstvu	alespoň	dvě	ženy.	Dříve	bylo	přihlá-
šeno	do	soutěží	i	celé	ženské	družstvo,	ale	to	se	
postupně	rozpadlo.	Důvody	byly	různé.	Někdo	se	
odstěhoval,	někdo	měl	zdravotní	problémy	nebo	
si	 založil	 rodinu.	 Dnes	 za	 nás	 hrají	 pouze	 Jana	
Hochmuthová	a	Dana	Laciná.
Jak často trénujete?
Trénuje	se	opravdu	málo,	protože	to	nedovoluje	
čas.	Většina	hráčů	 je	plně	vytížena	prací	mimo	
Včelnici,	takže	pravidelně	trénovat	chodí	tak	tři	
čtyři	hráči.
A daří se vám při soutěžích?
No,	řekl	bych,	že	teď	momentálně	ano.	Družstvo	
A	se	trvale	v	podzimní	části	soutěže	drželo	mezi	
prvními	třemi	a	teď	budeme	bojovat	o	vítězství	
v		krajském	přeboru	II,	abychom	se	mohli	vrátit	
do	krajského	přeboru	I,	kde	už	jsme	také	hráli.	Do	
konce	soutěže	zbývá	ještě	10	kol,	takže	uvidíme.	
No	a	družstvo	B	se	drží	někde	ve	středu	tabulky.
Jak často hrajete?
Kuželky	 jsou	 sportem	zimním,	 soutěže	 se	hrají	
systémem	podzim	–	jaro.	Začíná	se	v	průběhu	září	
a	končí	se	v	dubnu.	Hrací	dny	jsou	pátky.	Vždy	se	
hraje	jeden	týden	doma	a	jeden	týden	venku.
Kam jezdíte nejdál?
Soutěžíme	 s	 takovými	 velkými	 městy	 jako	
je	 Krumlov,	 Tábor,	 Budějovice,	 Písek	 nebo	
Strakonice.	 Takže	 je	 to	 často	 nejen	 časově,	 ale	
i	 finančně	 náročné.	 Ty	 Strakonice	 budou	 asi	
nejvzdálenější.
Kteří hráči dosahují nejlepších výsledků?
Za	loňský	rok	bych	jmenoval	tři	hráče	s	nejlepším	
průměrem	na	zápas.	Zdeněk	Horejš	starší	405,	Jan	
Šebera	404	a	Lukáš	Lavička	403.	Když	bych	se	ale	
otočil	do	minulosti,	tak	bych	nemohl	zapomenout	
alespoň	 na	 dva	 naše	 nejslavnější	 hráče.	 To	 byl	
Vlasta	 Outlý	 starší,	 vynikající	 hráč	 a	 kamarád,	
na	kterého	se	opravdu	nedá	zapomenout,	a	pak	
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Sportovní výsledkový servis
FOTBAL
Středa	27.12.2006
turnaj	dorostenců	v	Nové	Bystřici
Hráli:	 Kořínek	 Jan,	 Pivko	 Michal,	

Matoušek	David,	Nebeský	Tomáš,	Matějka	Jakub,	
Blecha	 Ondřej,	 Kučera	 Václav,	 brankář	 Holický	
Lukáš.	Trenér:	Michal	Urban.

Výsledky a umístění ve skupině
Stará Hlína – N.V. 2:3	(Kučera,	Blecha,	Nebeský)
N.V. – Nová Bystřice B 2:0	(Pivko,	Kučera)

1.	Nová	Včelnice
2.	Stará	Hlína
3.	Nová	Bystřice	B
Finále 
N.V.	–	Strmilov	1	:	3	(Pivko)
Konečné pořadí
1.	 Strmilov
2.	 Nová	Včelnice
3.	 Nová	Bystřice	A
4.	 Stará	Hlína
5.	 Kunžak
6.	 Nová	Bystřice	B

FUTSAL
Sobota 6.1.
Lennyho křídla – Plastica N.V. 2:4	(Cypra	L.	2,	
Císař,	Opelka)
Plastica N.V. – K. Řečice 4:2	 (Opelka	2,	Cypra	
L.,	Vašíček)
Sobota	13.1.
Dream Team – Plastica N.V. 3:1	(Svoboda)
Plastica N.V. – Plavsko 2:1	(Blažek,	Vašíček)

HOKEJ
3.12.2006 – 20.30
Obal Rozkoš – Nová Včelnice   12:4 (6:1,	4:3,	2:0)
Branky:	Krejča,	Homolka	L.,	Šilhart,	Homolka	M.
Po	nezodpovědné	hře	a	špatném	výkonu	náhrad-
ního	brankáře	jsme	zaslouženě	prohráli.
15.12.2006 – 20.45
Kunžak – Nová Včelnice  2:5	(1:2,	1:1,	0:2)
Branky:	Novotný	2,	Dvořák,	Šilhart,	Klíma
Utkání	bylo	napjaté	až	do	poslední	třetiny.	Sou-
peř	se	houževnatě	bránil	a	naši	útočníci	neměli	
potřebné	střelecké	štěstí.	I	přesto	se	nám	podařilo	
zvítězit.
19.12.2006 – 19.45

Policie – Nová Včelnice  6:9	(1:4,	3:0,	2:5)
Branky:	 Homolka	 L.2,	 Holoubek	 2,	 Šilhart	 2,	
Krejča	J.,	Prýgl,	Šprincl
Zápas	 provázeli	 emoce	 a	 chvílemi	 připomínal	
zásah	 na	 Czech	 teku.	 V	 závěrečné	 třetině	 jsme	
soupeři	brankově	utekli.	Vítězství	bylo	zasloužené,	
vyzdvihnout	musíme	hlavně	výkon	brankáře.	Na	
něm	si	vylámali	zuby	i	policejní	ostrostřelci.
26.12.2006 – 20.30
Nová Včelnice – Kamenice  9:4	(3:1,	3:0,	3:3)
Branky:	Krejča	V.2,	Dvořák	2,	Šilhart	2,	Holoubek,	
Mileret,	Homolka	M.
Hned	na	začátku	první	třetiny	nás	soupeř	zaskočil	
rychlou	brankou.	Po	úvodním	šoku	jsme	se	vzpa-
matovali,	 zpřesnili	 hru	 a	 ještě	 do	 konce	 třetiny	
vedli.	Ve	druhé	části	jsme	soupeře	téměř	k	ničemu	
nepustili,	 náskok	 navýšili	 a	 až	 do	 konce	 utkání	
vedení	pohlídali.

Tabulka
1.	 Pluhův	Žďár	 6	 1	 1	 70:25	 13
2.	 Obal	Rozkoš	 6	 0	 2	 66:37	 12
3.	 Policie	 5	 1	 1	 51:27	 11
4.	 N.Bystřice	 4	 2	 2	 36:28	 10
5.	 N.Včelnice	 5	 0	 3	 45:42	 10
6.	 1.Kamenická	 4	 0	 6	 40:55	 8
7	 Jitka	 3	 0	 5	 39:43	 6
8.	 Kunžak	 3	 0	 6	 34:46	 6
9.	 Č.Velenice	 1	 1	 5	 12:57	 3
10.	 Kamenice	n/l	 0	 1	 6	 20:55	 1

VYTRVALOSTNÍ BĚH
16.12.2006	–	16.	ročník	mezinárodního	silniční-
ho	běhu	mezi	městy	Hodonín	–	Holič	–	Skalica	
(SK),	12	km
kat.	60	let	senioři
6.	místo	Jan	Škrleta
31.12.2006	–	24.	ročník	–	Silvestrovský	běh	Jis-
tebnice	u	Tábora,	6	+	15	km
kat.	30	let
5.	místo	Pavel	Pechek
kat.	40	let	veteráni
7.	místo	Vláďa	Pechek
kat.	60	let	senioři
2.	místo	Jan	Škrleta
3.	místo	Pavel	Pochobradský
veřejný	běh	6	km
1.	místo	Dušan	Škrleta
2.	místo	Tomáš	Pechek
6.1.2007 –	6.	ročník	–	zimní	marathón	tříkrálový	
(42,195	m)	Sokol	Unhošť	(+	12°C)
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Zesportu
kat.	60	let	senioři
1.	 místo	 Pavel	 Pochobradský	 –	 ředitel	 závodu	
při	vyhodnocování	se	smíchem	hlásil:	„…	a	zase	
první	a	nejlepší	mezi	důchodci	v	ČR,	a	zase	 se	
startovním	číslem	60.“

ATLETIKA
Přebory na STRAHOVĚ
Halová	 atletika	 nemá	 	 v	 Jihočeském	 kraji	 „na	
růžích	ustláno“.	Pro	žákovské	soutěže	se	využívají	
pouze	solidní	prostory	v	Nové	Včelnici	a	běžecký	
koridor	v	Č.Budějovicích.	
Za	regulérními	 	podmínkami	se	proto	musí	do	
Prahy,	kde	jsou	dvě	atletické	haly.Těch	využívají	
všechny	 kraje	 ke	 svým	 přeborům.	 Jihočeským	
atletům	patřila	hala	na	Strahově	 	 	v	neděli	 	14.	
ledna	 2007.	 Otevřený	 KP	 mužů	 a	 žen	 doplnilo	
svým	přeborem	i	žactvo	do	15	let.		
Mezi	třemi	stovkami	startujících	se	výrazně	pro-
sazovali		atleti		TJ	Nová	Včelnice.	Novovčelnický	
oddíl	zde	patřil	vůbec	k	nejlepším.	
Zlaté medaile a titul Přeborník JČ kraje	 si	
přivezli:
Mirek	Zikmund	ve	výšce	188	cm	(	navíc	čtvrtý	ve	
finale	A	na	60m	v	os.rekordu	7,43)
Robin	Vohlídal	v	běhu	na	3000	m		8:57,48
Martina	Drábiková	ve	vrhu	koulí		10,09	m	
Naďa	Zikmundová	60	m	přek.	9,18
Bára	Marešová	1500	m		5:57,64
Jana	Řežábková	ve	vrhu	koulí	žákyň		8,38	m
Úspěch	 novovčelnických	 překážkářek	 podtrhla	
svým	 druhým	 místem	 Klára	 Matzkeová,	 60	 m	
překážek	zaběhla	za	9,91	sek.
Třetí	místa	a	bronzové	medaile	získali:
Bára	Slavíková	výška	161
Roman	Flaška		400m	54,11
Lucie	Krištanová		400m		63,35Veronika	Vasičková	
dálka		494
Štafeta	mužů	4x200	m	(Zikmund,	Flaška,	Blecha,	
Krištan)	1:38,91
Štafeta	žen		4	x	200	m	(Juřičková,	Zikmundová,	
Vasičková,	Krištanová)	1:51,15	
a	v	žákovské	kategorii	pak
Nikola	Tlachnová		výška	140	
Jára	Bartoška	výška	150
Radka	Juřičková		300m
Hana	Houdková		koule	7,43

Těsně	pod	stupni	vítězů	zůstali	další	–	sprinter	Jan	
Hrbek,	překážkářka	Eliška	Tůmová	či	vytrvalec	
Tomáš	Pechek.
Pochvalu	 od	 organizátorů	 dostala	 i	 nepřehléd-
nutelná	 skupina	delegovaných	novovčelnických	
rozhodčích,	kteří	výrazně	pomohli	zajistit	úspěšný	
průběh	přeborů.																																															-ek-

Základní 
organizace

SPCCH 
Nová Včelnice

Vás srdečně zve
na přednášku  

pana Ing. Jana Palaugariho,
vedoucího odboru sociálních věcí 

v Jindřichově Hradci, 

Vysvětlí novou vyhlášku 
o sociálním zabezpečení občanů 

a též odpoví na dotazy.

Beseda se uskuteční  
ve čtvrtek 8. února v 16 hodin 

v klubovně hasičů.

Zveme všechny občany  
Nové Včelnice a okolí.

Výbor SPCCH

Pozvánka
na ukončení masopustu

Rybáři z Nové Včelnice budou
v pátek dne 23. 2. 2007
pořádat zábavu na ukončení masopustu,
která se bude konat v restauraci „U Žida“ 
– bývalý hotel Jelen. 
K tanci a poslechu bude hrát populární 
„PANELAČKA“ Fandy Čenkovice. 
Vstupné včetně místenky činí 40,- Kč. 
Je připravena bohatá tombola, a když se 
vše podaří budou i vepřové hody.
Předprodej místenek se uskuteční 15. 2. 
2007 v restauraci „U Žida“ od 16 do 18 
hodin.
Počet míst je omezen kapacitou restau-
race.
Srdečně zveme všechny občany, zejmé-
na starší a pokročilé. 

MO ČRS Nová Včelnice
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Kronika 
Augustina Dvořáka - 1929

Tento	rok	začal	krutými	mrazy,	které	se	stupňovaly	
v		našem	kraji	do	neobvyklé	výše	až	–	35°C	a	tím	hor-
ší	byly,	že	vytrvaly	téměř	nepřetržitě	celé	první	dva	
měsíce.	 Tře-
baže	 značná	
výše	byla	 jen	
ukázkou	 ne	
dlouho	 trva-
jící, 	 mrazy	
trvalé	 pohy-
bovaly	 se	 ve	
výši	 –	 20	 –	
25°C.	Spous-
ty	 sněhu,	 u	
nás	nebývalé,	
vysokou	vrst-
vou	kryly	celý	
kraj,	sníh	dob-
ře	ulehlý	poskytl	nebývalou	příležitost	k	zimnímu	
sportu	lyžování	a	sáňkování.	Nebylo	však	vánic	tak	
značných,	aby	značnými	závějemi	byla	znemožněna	
doprava	po	silnicích	a	vlakem.	Jen	auta	nezmohla	
sněhové	překážky,	saně	měly	cesty	příhodné.	
Naše	 lokálka	 držela	 se	 znamenitě,	 ani	 jednou	
v	mimořádném	tomto	období	nezastavila	provoz	
a	sama	ještě	několikrát	byla	vydatnou	posilou	své	
sestře	Novobystřické.	
Úporné	mrazy	krutě	zasáhly	do	 rozpočtů	zásob	
paliva,	které	všude	velmi	rychle	se	ztenčovaly.	I	ve	
zdejších	školách	pro	obvyklé	zimní	poměry	velmi	
dobře	zásobených	palivem,	nastal	tak	značný	úbytek	
dříví	a	uhlí,	že	bylo	nutno	16.	února	vyučování	zasta-
viti,	což	bylo	konečně	učiněno	na	všech	školách	čsl.	
republiky	z	nařízení	ministerstva	školství	a	národní	
osvěty	až	do	28.	února.
Důvodem	bylo	 i	ohrožení	zdraví	 školní	mládeže	
krutými	mrazy,	zejména	přespolní.
Nastala	porucha	v	dopravě	železniční	na	hlavních	
tratích,	uvízla	doprava	uhlí,	 zásoby	obchodníků	
s	uhlím	byly	úplně	vyčerpány.
Zažily	mnohé	rodiny,	zejména	nemajetné,	hodně	
bídy,	není	pamětníků	tak	zlých	časů.
A	když	v	prvé	polovici	března	objevil	se	na	nádraží	
první	vagón	uhlí,	byly	„fronty“	spotřebitelů	tak	znač-
né	a	hlučné,	jak	bývaly	za	světové	války.	Rozumí	se	
samo	sebou,	že	cena	uhlí	„přiměřeně“	stoupla.
I	o	vodu	byla	nouze,	studně	zamrzly,	kašny	nedo-
stávaly	vodu	ze	zamrzlých	rour,	pro	užitkovou	vodu	

dojíždělo	se	k	rybníkům,	které	v	některých	místech	
do	dna	promrzly.
Katastrofální	zimou	nejvíce	utrpělo	ptactvo,	které	
u		nás	přezimuje	a	zvěř	polní	vůbec.	Mnoho	koroptví	
a	zajíců	pomrzlo,	o	jejich	zoufalém	stavu	svědčí	ta	
okolnost,	že	zajíci	 i	koroptve	objevovali	 se	denně	
u		tavení	hledajíce	potravy.	Třeba	lidské	vášně	lec-
kde	využily	tísně	těchto	ubohých	vyhublých	tvorů,	
nutno	s	pohnutím	zaznamenati,	že	se	lidská	srdce	
otevřela	značnou	měrou	a	poskytla	hojně	potravy	
přezimujícímu	ptactvu.
Krutá	zima	nevadila	tancechtivému	občanstvu,	které	
neděli	co	neděli	zúčastnilo	se	bálů	pořádaných	tolika	
spolky,	kolik	neděl	krátkého	masopustu	počtem	sta-
čilo.	Tančilo	se	vesele	domácím	i	přespolním.
I	šenkýři	spolu	s	řezníky	uspořádali	si	zábavu	„Josef-
skou“,	slavilo	se	ještě	celý	druhý	den.
Tedy	při	veškeré	nepřízni	kruté	zimy	bylo	všestran-
ně	o	zábavu	postaráno,	a	mnohým	ani	snad	doma	
nestačilo	značné	množství	tanečních	zábav,	protože	
nedbajíce	závějí	a	mrazů	navštěvovali	i	zábavy	v	sou-
sedních	vzdálených	vesnicích.
S	velkými	obavami	očekáváno	bylo	 jaro,	zejména	
u	vod.	Noviny	i	úřady	vybízely	k	přípravám	proti	
povodním,	neboť	množství	ledu	na	vodách	a	sněhu	
hrozilo	záplavami	při	jarním	tání.
A	kupodivu:	pořekadlo	„mnoho	sněhu,	málo	vody“	
do	krajnosti	se	vyplnilo.	Tání	bylo	zcela	normální,	
ledy	odešly	všude	bez	škod.	Začátek	měsíce	března	
přinesl	 sice	nový	 sníh,	 stoupající	 teplota	hlásala	
příchod	jara.	To	projevilo	se	zejména	krásnou	denní	
pohodou	v	druhé	polovině	března.	V	noci	byly	stále	
mrazy	–	8°C.
Duben	se	sněhem	v	prvé	polovině	byl	nevlídný	s	
nočními	mrazy	–	4°C,	druhá	polovina	měsíce	byla	
sice	 jasná,	mírnější,	byly	však	studené	silné	větry.	
Teprve	květen	přinesl	povětrnost	jarní,	teplota	neo-
byčejně	stoupala	+	17°C	až	+	20°C	do	první	poloviny,	
od	poloviny	května	až	do	konce	značná	chladna	
a	počasí	deštivé.	 I	celý	červen	měl	nestálé	počasí.	
Zajímavý	byl	pohled	na	stromoví,	které	po	krutých	
zimních	mrazech	spalo	dlouho	do	pozdního	jara,	
některé	druhy	ovocné	vůbec	se	neprobudily	k	životu.	
Opravdu	smutná	byla	podívaná	do	sadů,	v	nichž	za	
normálních	časů	na	 jaře	objevovaly	 se	nádherné	
obrovské	 kytice	 květů,	 smutnými	 hřbitovy	 staly	
se	mnohé	zahrady,	kde	neobjevovalo	se	ani	 lístku	
zeleného,	ani	bílého	nebo	růžového	kvítku..
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Veselé povídky 
z Nové Včelnice, Eduard Keist

u		nás	hodně	velikých	rybníků,	připomínajících	
každému	krajinu	jižních	Čech,	ale	nenechá	se	nic	
dělat,	podle	mapy	patříme	na	Českomoravskou	
vysočinu,	na	„Horácko“	a	basta.
Nám	Etyňákům	by	to	konečně	nevadilo,	ale	těm	
pánům,	co	sbírají	a	odposlouchávají	od	starých	
usedlíků	 lidové	 písničky	 a	 staré	 obyčeje,	 těm	
to	 právě	 dělá	 v	 hlavě	 mutaci.	 Napíší	 si	 třebas	
nějakou	 hodně	 starou	 písničku	 a	 teď	 neví,	 je	
původem	 jihočeská,	 nebo	 horácká,	 či	 snad	
dokonce	moravská.
A	tak	je	tomu	u	nás	i	s	jedním	takovým	tradičním	
veselým	lidovým	zvykem,	s	pochováváním	Maso-
pustu	o	půlnoci	při	masopustní	úterní	merendě.
Je	 to	 právě	 taková	 místní	 zvláštnost,	 ojedinělá	
v	kraji	a	možná,	že	 i	původní	a	přitom	celé	 to	
uspořádání	je	tak	jednoduché	a	přesto	zas	vtip-
né,	 neurážející	 city	 člověka	 a	 tak	 lidově	 veselé	
a	lidské.
Ten	lidový	zvyk	pochovávat	masopust	se	udržel	
snad	v	celém	světě	a	většinou	jsou	to	veselé	prů-
vody	komických	maškar,	které	v	bujném	veselém	
reji	dovádí,	výskají	a	loučí	se	tak	s	veselým	maso-
pustem,	 s	 dobou	 radovánek.	 Všude	 jsou	 ale	 ty	
průvody	jinak	uspořádané	a	i	u	nás	v	samotných	
Čechách	se	masopust	pochovává	podle	různých	
zvyků,	ale	většinou	s	maškarádou	v	maskách.
A	 právě	 u	 nás	 se	 udržela	 taková	 zvláštnost,	 že	
průvod	se	obejde	i	bez	maškar	a	je	to	pak	již	skoro	
taková	lidová	hra,	při	které	se	hraje,	mluví	a	zpívá.	
Není	to	tak	těžké,	ale	jak	se	říká,	musí	se	to	zahrát	
s		tím	pochopením,	že	tu	jde	o	starý	lidový	zvyk,	

který	je	třeba	beze	změn	zdržovat	v	celé	své	původ-
ní	podobě.	Je	to	sice	jen	taková	veselá	komedie,	ale	
hrající	osoby	musí	svoji	roli	zahrát	tak	poctivě,	že	
nasazená	maska	vážného	obličeje	při	pochovávání	
masopustu	musí	zůstat	vážnou,	i	když	se	kolem	
dokola	toho	průvodu	všichni	naplno	smějí.
Podávám	tu	proto	na	paměť	popis	celého	tohoto	
masopustního	zvyku,	jak	se	dosud	donedávna	ve	
veselém	průvodě	předváděl.
Masopust	 se	 pochovával	 při	 poslední	 taneční	
zábavě,	maškarní	merendě	o	masopustním	úterý	
před	Popelcem,	a	tím	dnem	se	též	doba	veselého	
Masopustního	křepčení	ukončila.
Tedy	 při	 merendě	 o	 masopustním	 úterý,	 asi	
v		11		hodin	před	půlnocí,	když	se	muzikanti	zvedli	
od	pultů	a	šli	do	kuchyně	k	večeři,	to	již	byl	první	
signál	pro	všechny	tančící	i	pro	ty	netančící,	kteří	
přišli	jen	na	„čuměnou“,	že	se	již	dočkají	veselého	
průvodu,	na	který	se	všichni	tolik	těšili.
Kdo	chtěl	účinkovat,	odebral	 se	v	 této	době	do	
malé	šenkovny,	kde	se	průvod	řadil	a	kde	se	vůbec	
všechno	potřebné	připravovalo.
V	 sále	 se	 zatím	 všichni	 ostatní	 rozestoupili	 do	
kruhu	podél	 zdí	 sálu,	 obsadili	 jeviště,	 kde	 hráli	
předtím	 muzikanti	 a	 každý	 si	 jednoduše	 stoupl	
stranou,	aby	bylo	uděláno	místo	pro	průvod,	ale	
též	tak,	aby	sám	dobře	viděl	a	slyšel,	co	se	všechno	
na	sále	bude	dít.
A	 už	 teď	 bylo	 veselo,	 neboť	 někteří	 mládenci	
obcházeli	 s	 černým	 dřevěným	 uhlem	 v	 ruce	
nenápadně	sálem	a	buď	znenadání,	nebo	si	utíka-
jící	děvče	přidrželi	a	namalovali	jim	začerněným	
prstem	křížek	na	čelo,	„popelec“.	Samozřejmě,	že	
děvčeti,	které	se	hodně	bránilo,	při	tom	zápolení	
počernili	někdy	i	celý	obličej	za	velikého	pískotu	
a	smíchu.
V	malé	šenkovně	se	již	zatím	sumíroval	průvod	
dohromady,	sháněli	se	poslední	rekvisity	a	již	tady	
se	muselo	uklidňovat	některé	pozůstalé	truchlící,	
kteří	 tu	 byli	 zastoupeni	 většinou	 ve	 stavu,	 tak	
akorát	podroušeném,	jak	toho	právě	vhodně	bylo	
třeba	 k	 připravenému	 projevu	 upřímné	 lítosti	
nad	odchodem	Masopustu.	A	teď	ještě	každému	
v	průvodě	se	musel	udělat	„popelec“	na	čele	a	již	
konečně	pokynul	kapelník	Vilímek	muzikantům	
a	za	zvuků	smutečního	pochodu	vyšlápl	průvod	
do	 sálu	a	několik	 pěvců	v	 průvodě	 již	 zpívá	 na	
hranou	melodii	svoji	oblíbenou	píseň.

pokračovánípříště

Pochovávání „Masopustu“
Na š e 	 m ě s t e č ko	
Nová	Včelnice	pat-
ří	 do	 kraje,	 které-
mu	se	v	národopise	
říká	„Horácko“.	Sice	
velké	 hory	 u	 nás	
nejsou,	 jen	 takové	
větrem	 rozervané	
skalnaté 	 kopce,	
z	 	 nichž	 nejvyšší	
je	 Čertův	 kámen,	
vysoký	 629	 metrů	
nad	 mořem,	 a	 to	
přece	nic	není.
Právě	 naopak	 je	
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sběratelů	a	přátel	exlibris	vyhlásili	celostátní	sou-

O nejhezčí krajkové exlibris
U	 příležitosti	 Týdne	 knihoven	
2005	 Městská	 knihovna	 Sedlčany	
,Sdružení	 Krajka,	 SKIP	 	 a	 Spolek	

zpřísnila	pravidla	soutěže.
Tentokrát	 se	 soutěžilo	O	nejhezčí	krajkový	obal	
na	 knihu	 Hanse	 Christiana	 Andersena.	 Soutěž	
byla	věnována	dvoustému	výročí	narození	tohoto	
dánského	pohádkáře.	O	 tuto	putovní	výstavu	 je	
zájem	až	do	roku	2007.	
V		roce		2006	bylo	jako	téma	zvoleno	exlibris	(kniž-
ní	značka).	Možná	dnes	již	málokdo	ví,	jaká	má	
vlastně	knižní	značka	pravidla.	A	takto	tato	výstava	
doputovala	až	k	nám	do	Městské	knihovny	v	Nové	
Včelnici.	Od	nás	putuje	do	Nového	Jičína.
Ať	se	jí	daří.	Děkujeme	šikovným	knihovnicích	ze	
Sedlčan,	které	nám	tuto	výstavu	zapůjčily,	zvláště	
paní	Blance	Tauberové.																MarieDavidová

My	jsme	se	také	nezlobili,	ale	zahráli	jsme	si	.	Ve	
středu	10.	ledna	se	to	v	knihovně	hemžilo	figurka-
mi.	Děti	hrály	známou	společenskou	hru	„Člověče,	
nezlob	se“.		Celý	turnaj	byl	napínavý	a		zdlouhavý,	
šestky	 si	 padaly	 jen	 když	 samy	 chtěly	 a	 nikoliv,		
když	děti	potřebovaly.	Vyhazovalo	se	o	sto	šest.	A	
jak	to	nakonec	dopadlo?	Na	1.	místě	se	umístnila	
Natálka	Nedbalová,	na	2.	místě	Samanta	Nikola	
Kunrátová,	 na	 3.	 místě	 Ilonka	 Kunrátová,	 na	
4.		místě	Verunka	Štanglová	a	na	5.	místě	Valérka	
Holovčáková.
Velmi	dobře	si	také	vedl	David	Brus,	který	musel	
předčasně	 odejít	 kvůli	 sportovnímu	 tréninku.	
Každý	obdržel	diplom	a	malé	odměny.	A	jak	se	
dětem	povede	v	pexesu?		Tak	to	uvidíme	ve	středu	
21.	února	2007.																														MarieDavidová

Člověče, zlobíš se?

Městská knihovna  
Nová Včelnice
zve všechny na

Sraz sněhuláků

Kdy? V sobotu 17. února 2007
od 13.30 

Kde? zahrada u Městské knihovny
Vezměte si s sebou  

náhradní rukavice, lopatky, 
 mrkev, uhlí, „čepici“ pro sněhuláka 

 a hrneček na čaj.
V případě nedostatku sněhu bude 

vyhlášen náhradní termín.

Městská knihovna Nová Včelnice
zve všechny na

turnaj ve společenské hře
„Pexeso“

Kdy? Středa 21. února 2007
Od 13.30 do 16.30

Kde? Městská knihovna  
Nová Včelnice

Věk hráčů neomezen.

těž	 O	 nejhezčí	 krajkové	
exlibris.
V	Týdnu	knihoven	2002	
Městská	 knihovna	 Sedl-
čany	 poprvé	 vyhlásila	
soutěž	s	námětem	krajky.
V	 prvních	 dvou	 letech	
(2002,	2003)	krajku	spo-
jili	 s	 knižní	 záložkou.	
Tato	 soutěž	 měla	 oprav-
du	 masovou	 podporu	 a	 výstava,	 která	 byla	 ze	
záložek	sestavena,	putovala	po	knihovnách	naší	
republiky	až	do	letních	měsíců	roku	2005.	Nutno	
podotknout,	že	v	červenci	2004	byla	vystavena	na	
Mezinárodním	krajkářském	kongresu	v	Praze.	
V	Týdnu	knihoven	2004		změnili	téma		a	také	se	
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Recepty

Suroviny:
2	vejce,	1	lžička	moučkového	cukru,	2	lžíce	Hery,	200g	polohrubé	mouky,	mouka	na	vyválení,	ztužený	
tuk	na	smažení,	moučkový	a	vanilkový	cukr	na	posypání

Postup:
Celé	vejce	rozšleháme	s	cukrem	a	Herou,	pak	přidáme	po	částech	prosátou	mouku	a	vypracujeme	vláčné	
těsto.	Těsto	přikryjeme	nahřátou	utěrkou	a	necháme	asi	15	minut	odležet.	Po	odležení	pomocí	 lžíce	
odkrojíme	z	těsta	stejně	velké	kousky	a	vyválíme	z	nich	tenké,	 téměř	průhledné	placičky.	Poklademe	
je	na	utěrku	a	přikryjeme	 folií,	 aby	neoschly.	Placičky	postupně	smažíme	po	obou	stranách.	Každou	
usmaženou	placičku	zbavíme	přebytečného	tuku	tak,	že	je	položíme	na	papírový	ubrousek	a	teprve	poté	
je	pocukrujeme.
Medvědí	tlapičky	uděláme	z	placiček	tak,	že	před	smažením	placičky	ozdobíme	rozpůlenými	a	olou-
panými	mandlemi,	které	pak	připomínají	drápy.

Recepty

Koblihy ze šlehaného těsta
Suroviny:
1/4	l	mléka,	30	g	droždí,	50	g	cukru,	500	g	hladké	
nebo	 polohrubé	 mouky,	 4	 žloutky,	 sůl,	 vanilka,	
citrónová	 kůra,	 1	 lžička	 rumu	 nebo	 punče,	 80	 g	
másla,	150	–	200	g	zavařeniny,	na	smažení	1	a	1/2	
kostky	ztuženého	pokrmového	tuku.

Postup:
Z	osminy	litru	mléka,	droždí,	jedné	lžíce	cukru	a	
asi	150	g	mouky	uděláme	řidší	kvásek	a	dáme	jej	
vykynout.	Do	kotlíku	na	sníh	dáme	žloutky,	cukr,	
druhou	osminku	mléka	a	šleháme	ve	vodní	lázni	až	
hmota	zhoustne.	Touto	hmotou	a	kváskem	zadělá-
me	mouku,	přidáme	sůl,	vanilku,	citrónovou	kůru,	rum	nebo	punč	a	vlahé	máslo.	Zpracujeme	vláčné	
těsto	a	dáme	je	vykynout.	Pak	obvyklým	způsobem	vykrajujeme	a	plníme	koblihy	a	smažíme	je.	

Masopustní placičky - tlapičky

Suroviny:
225	g	pšeničné	mouky	hladké,	250	g	pšeničné	mouky	polohrubé,	100	g	kvásku	(droždí),	2,5	lžíce	
soli,	1l	vlažné	vody,	25	g	kmínu

Postup:
Nejprve	smícháme	mouku,	vodu	a	sůl.		Ručně	propracujeme	až	do	těsta.	Vytvarujeme	bochánek	
a	dáme	ho	péct	do	rozpálené	trouby.
Jestli	je	těsto	upečené,	poznáme,	když	na	bochánek	zlehka	zmáčkneme.	

Masopustní bochánek
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Nová prodejna  POTRAVIN
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

PRODEJNÍ DOBA:
 Po-Pa: 6.30 - 18.00
 So: 7.00 - 12.00

NEDĚLNÍ PRODEJ:
8.00 - 11.00

Možnost placení stravenkami nebo platební kartou.

Vážení zákazníci, připravili jsme pro Vás SOUTĚŽ!
Každý z registrovaných zákazníků, který nakoupí od 1.2. do 30.4.  

zboží v celkové hodnotě 10 000,- Kč a více, bude zařazen 
do slosování o MINI-MOTORKU, která je vystavena na prodejně.

Těšíme se na Vaši navštěvu!
FLOP JE VAŠE JISTOTA!



MĚSTSKá KNIHOVNA
Celý	měsíc	–	výstava	–	Pověsti Kamenicka a Novovčel-
nicka –	výtvarné	práce	dětí
Celý	měsíc	–	výstava	a	vědomostní	test	–	Cestujeme po 
Evropě – Belgie
Celý	měsíc	–	výstava	knih	–	Výpočetní technika
14.	února	2007	–	výtvarná	dílna	–	„Valentýnská srdíčka“
17.	února	2007	–	„Sraz sněhuláků“
20.	února	2007	–	výlet do Městské knihovny v Kamenici 
nad Lipou
21.	února	2007	–	turnaj v Pexesu
ŠKOLNí JíDELNA
3.	února	2007	-	od	13.30	hodin		-	maškarní  karneval 
–	pořádá	Český	svaz	žen	Nová	Včelnice
KLuBOVNA HASIČů
8.	února	2007	–	16	hodin	–	přednáška pana Ing. Jana 
Palaugariho,	vedoucího	odboru	sociálních	věcí	v	Jindři-
chově	Hradci,	který	vysvětlí	novou	vyhlášku	o	sociálním	
zabezpečení	občanů	–	pořádá	Svaz	postižených	civilizač-
ními	chorobami	v	Nové	Včelnici
RESTAuRACE „u ŽIDA“	–	bývalý	hotel	Jelen
23.	února	2007	–	od	19.30	hodin	-		zábava na ukončení 
masopustu –	hraje	„PANELAČKA“	Fandy	Čenkovice	
–	pořádá	MO	ČRS	Nová	Včelnice

KuLTuRNí DůM
13.	ledna	v	16.30	hodin	-	Seniorpárty
17.	ledna	ve	20	hodin	-	Městský ples 
24.	února	ve	20	hodin	 -	Tradiční hasičský bál, 
Hraje	EXPRES	z	Humpolce,	Pořádá	Sbor	dobro-
volných	 hasičů,	 Předprodej	 místenek	 16.2.	 v	 17	
hod.	v	hasičské	zbrojnici
MuZEuM
1.	2.	–	19.	2.	-	Krajem zapomenutých studánek/
Pavel Koubek	-	Pokračování	výstavy
21.	2.	–	2.	4.	-	Zaniklá barokní sklárna u Božejova,	
Vernisáž	spojená	s	přednáškou	21.	2.	v	17	hodin.
DIVADELNí ZáJEZDy
27.	 února	 v	 17.30	 hod.	 u	 KD	 -	 Činoherní	 klub	
Praha	-	Christopher	Hampton	-	NEBEZPEČNÉ 
VZTAHy - Dramatizace	de	Laclosova	„dopisové-
ho	románu“	Nebezpečné	známosti	je	kolotočem	
intrik	markýzy	de	Maerteuil	a	vikomta	de	Valmon-
ta,	kteří	vedou	boj	-	souboj	pohlaví.	
KINO KAMENICE NAD LIPOu
3.	února	ve	20	hodin	-	ILuZIONISTA
10.	února	ve	20	hodin	-	BESTIE KARLA
17.	února	ve	20	hodin-	PRIME
24.	února	ve	20	hodin-	STORMBREAKER

 Nová Včelnice
Kulturní přehled

8.	února	v	19.37	-	Dada	klub	Kasper	uvádí	-	VáC-
LAV  KOuBEK, Další	 z	 pravidelných	 pořadů	
Hudební	sklepy.Dada	klub	Kasper	-	Kostelní	ul.
9.	února	v		20.00	-	Kulturní	dům	Střelnice	v	J.Hradci	
Vás	zve	na	CHARLESTON, Taneční	večer	ve	stylu	
dvacátých	a	třicátých	let.	K	tanci	a	poslechu	hrají		
-	Zatrestband	(Třešť),	Old	Steamboat	 Jazz	Band,		
T.T.Bigband	Lumíra	Rataje.	Sál	Střelnice
10.	a	11.	února	vždy	ve	14.00	-	Kulturní	dům	Střelnice	
v	J.Hradci	pořádá	-	DĚTSKÝ  MAŠKARNí  KAR-
NEVAL,	Účinkují	-	DROBEK	&	MIŠMAŠ	-	písničky	
nejen	„posledního	kovboje“,	cvičení,	zpívání,	tančení	
s	dětmi,	dětské	písničky	a	„hitovky“,	minidiskotéka	
a	dětské	do-re-mi,	hry.	Sál	Střelnice
11.	února	v	13.00	-	Město	 J.Hradec	Vás	zve	na	-	
MASOPuSTNí  PRůVOD  MASEK, Sraz		masek	
u	baráčnické	rychty	za	Měú.
12.	února	v	18.30	-	Spolek	Přátelé	starého	Jindři-
chova	Hradce	-	JINDŘICHůV  HRADEC  PŘED  
100 LETy - ROK 1907, Výroční	valná	hromada	
spojená	s	přednáškou	PaedDr.	Františka	Fürbacha.	
-	Muzeum	-konferenční	sál
13.	 února	 v	 19.30	 -	 Město	 J.Hradec	 vás	 zve	 na	
koncert	-	EVE  QuARTET,	Účinkují:	Vladislava	
Hořovská	 -	 1.housle,	 Světlana	 Pechoušková	 -	
2.housle,	Martina	Kallistová	-	viola,	Eva	Vrzalová	
-	 violoncello.	 Na	 programu:	 Schubert,	 Dvořák.	
Kaple	sv.Maří	Magdaleny
15.	února	v	19.00	-	Divadelní	společnost	Jablonský		uvá-
dí	reprízu	tragikomedie	Verena	Kanaan:	DRAHOu-
ŠEK  ANNA.	Hrají:	Kateřina	Heřmánková	a	Radka	
Štěbetáková,	režie	-	Sabina	Langerová.	Sál	Střelnice
18.	února	v	17.00	-	Kulturní	dům	Střelnice	v	J.Hradci	
uvádí	-	SENIOR  KLuB. Zábavný	pořad	pro	střední	
a	starší	generaci.	Moderátor:	Václav	Staněk.	K	tanci	a	
poslechu	hraje	MTO	V.	Kriso.		Sál	Střelnice
25.	února	v	16.00	-	Kulturní	dům	Střelnice	v	J.	Hrad-
ci	uvádí	KuBuLA  A  KuBA  KuBIKuLA. Malé	
vinohradské	divadlo.	Divadelní	pohádka	z	cyklu	
„Děti	s	rodiči	do	divadla“.	Sál	Střelnice
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Kultura

SOKOLOVNA
17.	února	-	14.00	hodin	-	Dětský karneval
24.	února	-	20.00	hodin	-	Muzikantský ples	
-	ZUŠ	Žirovnice	–	hraje	GOOD	COMPANY

Jindřichův Hradec

Kamenice nad Lipou

Žirovnice



In
ze

rc
e

/Novovčelnickýzpravodaj22

Společnost Adviser fin 
vypisuje výběrové řízení na pozici 
– zprostředkovatel, obchodní zástupce 
pro region JH.

Nabízíme: 
-> flexibilitu,
-> zázemí firmy s nadstandardním 
finančním ohodnocením (13 – 32 tis.) 
-> možnost na HP, VP.

Požadujeme: 
-> komunikativnost
-> znalost práce na PC
-> flexibilitu.

Své nabídky zasílejte na:
Adviser fin, 
Tylova 837, 
393 01 Pelhřimov 
nebo
adviserfin@seznam.cz 

Informace: 
Děkanovský, 9 - 16 hod., tel.: 775 242 995
Raušová, tel.: 775 628 765

•	 Hledáme pro klienta chalupu v okolí 
Nové Včelnice, nebo Žirovnice. Zahrada, 
nebo navazující pozemky vítány. Cena do 
1,5 mil. Nabídněte prosím na tel.č.: 775 
957082 (stačí poslat SMS zprávu, zavo-
láme zpět). Děkujeme za Vaše nabídky.

•	 Prodám byt 3 + 1 v Nové Včelnici u 
Teba. Nutno vidět. Cena dohodou. Tel. 
723 701 049

•	 Nabízím práci na HPP nebo VPP. 
Bližší  informace na tel. 724 725 736.

•	 Prodám zahrádku, voda, skleník, 
elektřina. Tel. č. 384394867.

•	 Prodám Škoda 120 L. STK do 6/2008. 
Tel. 728 235 614 nebo 384 358 136.

Řádková inzerce
•	 Prodám štafle – 5 příček, výška 170 
cm a zbytky ze stavby – škvárobetono-
vé tvárnice 45 x 30 x 22, půlky, čtvrtky, 
cca 10 m³ drcené škváry, hliníkové ští-
tové plechy cca 20 m, rabicové pletivo. 
Tel.: 728 174 588 volat po 18 hodině.

•	 Prodám byt - družstevní v Nové Včel-
nici na sídlišti u Teba. Balkon, bez výtahu, 
1. patro, 60m2. 
Cena k jednání. Tel. 777 567 771

•	 Prodám družstevní byt 4 + 1 v Nové 
Včelnici, jižní strana, lodžie, zateplený, 
plastová okna + hosp. zař. + garáž. Tel. 
723 366 569

•	 Prodám patrový rodinný dům v Nové 
Včelnici se zahradou. Tel.: 607 979 604
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Inzerce



Novovčelnický	zpravodaj	vydává	Město	Nová	Včelnice	nákladem	1100	ks,	neprodejné.	Evidenční	číslo:	MK	ČR	E	
11662.	IČ:	247146.	Měsíčník,	příspěvky	nevracíme.	Redakce	je	oprávněna	články	krátit	nebo	upravit.	Nepodepsané	
příspěvky	nebudou	uveřejňovány.	Grafika,	sazba:	SKOLIT	s.r.o.	-	777	605	808,	Tisk:	RAIN	s.r.o.,	J.	Hradec,	Redakční	
rada:	Pavlína	Nebeská,	Jaroslav	Hřebík,	Marie	Davidová.	E-mail:	redakce@meu.vcelnice.cz.	
uzávěrka podkladů do příštího čísla je 18. 2. 2007


